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‘Ik kan niks’
Pa heeft zijn been gebroken. Dat klinkt nog niet zo heel ernstig, maar het 

probleem is dat hij zijn andere been niet goed kan gebruiken. Dus het werd 

ingewikkeld toen de dokter zei: ‘Zo. Nu kunt u hem meenemen’. Eh, nee, dat 

gaat niet, want hij kan het andere been niet gebruiken. ‘Ik kan niks’, zei pa. De 

parade van verpleegkundigen en artsen hield aan. En pa zei telkens: ‘Ik kan 

niks’. Dat inzicht kwam uiteindelijk over en er werd een oplossing gevonden.
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ander restaurant werken?’ Nee, hij zit klem 
en kan niks. ‘Kan Arie niet in een andere 
sector werken, of een opleiding volgen?’ 
Nee, hij kan niks. ‘Heeft Arie misschien een 
partner en kunnen ze samen overleggen 
over wat ze anders kunnen doen?’ Nee, er 
kan niks.

We kunnen Arie hier niet de schuld van 
geven, maar wel de mensen die voor hem 
antwoorden. Die nu al beweren dat hij 
‘niks kan’. Dat hij werkelijk geen enkele 
mogelijkheid heeft om iets aan zijn situatie 
te doen. Dat hij een slachtoffer is en een 
speelbal van de omstandigheden. Want 
daarmee maken we Arie tot een object en 
niet tot een mens die zelf keuzes maakt. 

En hoe gaat het nu met pa? Hij is goed 
terechtgekomen en gaat binnenkort  
revalideren. Daarbij zal hij flink achter de 
broek gezeten worden, want ‘kan niks’ 
bestaat niet. •

Arie (40) werkt in een strandpaviljoen. Hij 
weet nooit van tevoren hoeveel uur hij werkt. 
In de winter werkt hij weinig, in de zomer 
veel. Hij verdient in de zomer vrij aardig, 
maar heeft dat nodig om in de winter te 
kunnen overleven. Het is een lastig situatie: 
zijn totale inkomen is niet hoog en hij heeft 
weinig invloed op hoe het werk wordt 
ingevuld.

Men ziet tegenwoordig de situatie van Arie 
als ‘precair’. Arie is lid van het groeiende 
‘precariaat’, in de woorden van de Britse 
econoom Guy Standing. De mensen in deze 
groep zijn volgens hem de slachtoffers van 
globalisering en ongebreideld kapitalisme. Ze 
moeten rondkomen van een laag inkomen, 
wonen in een buurt van mensen met weinig 
kansen en hebben weinig of geen mogelijk-
heden om zich te ontwikkelen. 

Met precaire Arie kan ik me een gesprek 
voorstellen dat lijkt op dat van pa en de 
dokter in het ziekenhuis. ‘Kan Arie niet in een 
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Welk onderwerp ligt je (momenteel) 
aan het hart? 
Armoede en schuldenproblematiek en meer 
specifiek de rol van het kind binnen gezinnen 
waar deze problematiek speelt.

Waar krijg je kippenvel van als het om 
dit onderwerp gaat?
Het thema armoede is niet gelijk iets is waar 
je aan denkt bij het miljonairsdorp Bergen 
met haar luxe landgoederen en bekende 
boetiekjes, en juist daar gaat het mis. De 
afgelopen jaren had het armoede en schul-
denbeleid hier nagenoeg geen prioriteit. Met 
als resultaat dat mij vaak verhalen bereiken 
van kinderen die buitengesloten raken op 
school en ouders die zichzelf geen raad 
weten en door de beleidsbomen het bos niet 
meer zien.

Wat wil je bereiken als het om dit 
onderwerp gaat? 
Procentueel is armoede in mijn gemeente 
geen probleem, maar dit onderwerp gaat 

niet over procenten maar over personen. Als 
raadslid heb ik het college vaak bestookt met 
voorstellen op dit onderwerp. In de functie 
van wethouder ga ik nu aan de slag om het 
onderwerp meer bespreekbaar te maken en 
te komen tot een beleid dat er naast materiële 
hulp vooral op is gericht om rust terug te 
krijgen in deze gezinnen.

Wat inspireert je bij dit onderwerp?
Mensen die, soms met hulp van een beetje 
burgerlijke ongehoorzaamheid, deze 
gezinnen helpen. Zoals de penningmeester 
van de voetbalclub die ‘vergeet’ de 
contributierekening te versturen of de ouders 
van andere kinderen die samen iets extra’s 
betalen zodat het ene klasgenootje toch 
mee kan op schoolreis. Als je het mij vraagt 
hoort de gemeente bij deze voorbeelden in 
te springen, maar het is inspirerend om te 
zien dat we in een steeds individualistischere 
samenleving nog steeds echt samen leven.

Wie inspireren je buiten dit onderwerp?
Politiek zeg ik altijd dat ik 3 voorbeelden heb. 
Ruth Peetoom die als geen ander mensen 
kan verbinden, Esther de Lange die zelfs 
een Farage of Orban in het gezicht durft te 
zeggen waar het op staat en Lotte Schipper 
die op een geweldige manier een stem geeft 
aan een generatie.•

Naam
Klaas Valkering 

Lid van het CDA sinds?
Actief binnen het CDJA sinds 
2012. CDA-lid sinds 2013. 

Waar werk en/of studeer je? 
Ik studeer op dit moment 
rechten en ben tot mijn 
wethouderschap 3 jaar 
werkzaam geweest op een 
advocatenbureau. 

Politieke loopbaan?
Sinds de verkiezingen van 
2014 was ik commissielid/ 
duo-raadslid in mijn woonplaats 
Bergen NH. In 2018 was ik in 
dezelfde gemeente lijsttrekker. 
Na een jaar als fractievoorzitter 
in de oppositie start ik op 26 
maart als Nederlands jongste 
CDA-wethouder ooit. Daarnaast 
ben ik sinds 2016 landelijk 
vicevoorzitter en bestuurslid 
communicatie & campagne van 
het CDJA.

Meedoen? 
Wilt u meedoen aan deze 
rubriek of heeft u vragen, 
stuur dan een mail naar 
redactie@bestuursforum.nl

In deze serie vertellen CDA’ers 
door wie en welk onderwerp zij 
geïnspireerd worden en wat zij 
in de politiek doen en hebben 
weten te bereiken ten aanzien 
van dat onderwerp.

Geïnspireerd 
door...

Prioriteit voor armoede  
en schuldenbeleid

‘Dit onderwerp gaat niet 
over procenten maar 
over personen’
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